
Protokół Nr II/10 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 14 grudnia 2010 r. o godz. 14.00.

Numery podjętych uchwał:

1. II/5/2010 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Racibórz.
2. II/6/2010 w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta.
3. II/7/2010 w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.
4. II/8/2010 w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej.
5. II/9/2010 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/732/2010 Rady Miasta Racibórz

z dnia 27 października 2010 r. w sprawie stawek podatku od nieruchomości 
w 2011 roku.

6. II/10/2010 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2010 roku.
7. II/11/2010 w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego Pani Łucji B.
8. II/12/2010 w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania

 Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
 funkcjonowania.

9. II/13/2010 w sprawie określenia trybu powoływania członków Raciborskiej Rady
 Działalności Pożytku Publicznego oraz jej organizacji i trybu działania.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
− Naczelnik Wydziału Inwestycji

i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
− Naczelnik Wydziału Lokalowego Barbara Krzos - Kulasza
− Naczelnik Wydziału Spraw

Obywatelskich Dorota Fleszer
− Pełnomocnik Prezydenta

d/s   Społecznych Iwona Trzeciakowska
− Radca Prawny Elżbieta Topór 
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Ad. 1.  Otwarcie sesji.

− Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 19, Rada jest więc władna do 
podejmowania uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. Następnie 
realizując pkt 4 planowanego porządku obrad poprosił Przew. Miejskiej Komisji 
Wyborczej o wręczenie zaświadczenia o wyborze na radnego Panu Michałowi Fita, 
nieobecnemu na pierwszej sesji. 

− Pan Jan Cieślak Przew. Miejskiej Komisji Wyborczej w Raciborzu wręczył zaświadczenie 
radnemu Michałowi Fita.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przeprowadził akt ślubowania radnego, w ten sposób, że 
odczytał rotę ślubowania: "Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, 
ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając 
na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.", a wywołany radny Michał Fita 
na stojąco wypowiedział słowo "ślubuję - tak mi dopomóż Bóg". 
Przew. RM Tadeusz Wojnar stwierdził, że na 23 radnych na sali jest obecnych 20. 
Następnie przedstawił wniosek Prezydenta Miasta o ujęcie w planowanym porządku 
obrad zał. Nr 2, dodatkowych następujących projektów uchwał – zał. Nr 3:
1/ Uchwała w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania Zespołu 
Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.
2/ Uchwała w sprawie określenia trybu powoływania członków Raciborskiej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego oraz jej organizacji i trybu działania.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższy wniosek

− Radny Ryszard Frączek zgłosił wniosek aby do porządku obrad po punkcie 6 dodatkowo 
włączyć uchwały w sprawie uchylenia uchwał w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 
Miasta Racibórz, w sprawie wyboru wiceprzewodniczących Rady Miasta Racibórz, w 
sprawie wyboru przewodniczących stałych komisji Rady Miasta Racibórz oraz w sprawie 
wyboru członków i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz a także 
podjęcia uchwał w sprawie wyboru tychże przewodniczących. Wniosek swój uzasadnił 
tym, że uchwały te zostały podjęte z naruszeniem prawa, gdyż kandydaci na 
przewodniczących brali udział w głosowaniach, a art. 25a ustawy o samorządzie gminnym 
mówi, że radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji jeżeli dotyczy 
ono jego interesu prawnego. Poprosił również aby przed przegłosowanie jego wniosku 
przedstawić opinię prawną Radcy Prawnego Urzędu Miasta w tym względzie, którą prosił 
włączyć do protokołu. Dodatkowo wskazał, że w przedmiotowej sprawie wypowiadał się 
Naczelny Sąd Administracyjny w orzeczeniu sygn. Akt II OSK 1865/09 – kopia artykułu 
prasowego stanowi zał. Nr 4.     

− Radca Prawna Elżbieta Topór przekazała, że generalnie nie można zgodzić się z takim 
poglądem, gdyż byłaby to sytuacja absurdalna. W tym miejscu poprosiła aby wyobrazić 
sobie głosowanie nad uchwałą w sprawie diet radnych i zapytała czy w tym miejscu cała 
rada powinna się wyłączyć z głosowania gdyż dotyczy ono interesu prawnego wszystkich 
radnych. Dodała, że pogląd ten jest całkowicie odosobniony i nieuzasadniony, a jeżeli już 
to radni mogą w tej sprawie mieć interes faktyczny, a nie prawny.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że jeżeli radny Ryszard Frączek ma dalej taką intencję 
to powinien zwrócić się do Wojewody Śląskiego aby z mocy prawa uchylił te uchwały.

− Radny Ryszard Frączek przekazał, że podtrzymuje swój wniosek i poprosił aby 
zaprotokołować uwagę Radcy Prawnego Urzędu Miasta gdyż jego zdaniem wyrok NSA 
to sprawa oczywista nad którą  nie powinno się gdybać. 
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− Radca Prawny Elżbieta Topór przekazała, że wyrok wiąże w sprawie tylko w tej w której 
został wydany. Dalej przekazała, że w Polsce nie ma prawa precedensowego i ten wyrok 
nie jest wiążący dla żadnego innego składu orzekającego w tym kraju. Wskazała, że 
niezawisłość sądów polega właśnie na tym, że każdy skład orzekający może orzec jak 
uważa.   

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie powyższy wniosek radnego Ryszarda 
Frączka, a następnie cały porządek obrad.  

Rada przy 20 głosujących radnych, 3 głosami za, 13 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
odrzuciła powyższy wniosek radnego Ryszarda Frączka.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 
wstrzymującymi się przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Złożenie ślubowania przez radnego – dokonane w pkt. 1.
5. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Prezydenta Miasta Racibórz.
6. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Racibórz.
7. Uchwała w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta.
8. Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.
9. Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej.
10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/732/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 

października 2010 r. w sprawie stawek podatku od nieruchomości w 2011 roku.
11. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2010 r. 
12. Uchwała w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego Pani Lucji B.
13. Uchwała w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.
14. Uchwała w sprawie określenia trybu powoływania członków Raciborskiej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego oraz jej organizacji i trybu działania.
15. Interpelacje, zapytania i wnioski.
16. Zakończenie obrad. 

Ad 2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada w obecności 20 radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr I/10 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 1 grudnia 2010 r.  

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał 
          Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał Przew. RM bieżącą realizację uchwał Rady 
Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta z IV i V kadencji. Przedmiotowe informacje 
stanowią - zał. Nr 5     do protokołu. Następnie przekazał informacje o najważniejszych 
wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami – zał. Nr 6  .  

Ad 4. Złożenie ślubowania przez radnego – dokonane w pkt. 1.
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Ad 5. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Prezydenta Miasta Racibórz.

− Prezydent Miasta – Elekt Mirosław Lenk złożył wobec Rady Miasta ślubowanie o nastę-
pującej treści:

“Obejmując urząd prezydenta miasta, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu, 
a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 
mieszkańców miasta. Tak mi dopomóż Bóg.".
Kopia zaświadczenia Miejskiej Komisji Wyborczej w Raciborzu o wyborze na Prezydenta 
Miasta Racibórz stanowi - zał. Nr 7 do protokołu, natomiast kopia podpisanego aktu 
ślubowania stanowi - zał. Nr 8 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że dotychczasowe wynagrodzenie Prezydenta 
Miasta wynosiło 12.365 zł. i obejmowało wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 6.000 zł., 
dodatek funkcyjny w wysokości 2.100 zł., dodatek specjalny w wysokości 3.065 zł. i 
dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 1.200 zł. Następnie w formie wniosku 
zaproponował aby wynagrodzenie obecnego Prezydent Miasta wynosiło 12.540 zł. i 
obejmowało wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 6.000 zł., dodatek funkcyjny w 
wysokości 2.100 zł., dodatek specjalny w wysokości 3.240 zł. i dodatek za wieloletnią 
pracę w wysokości 1.200 zł.

Rada przy 19 głosujących radnych, 14 glosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższy wniosek.
Następnie Rada przy 19 głosujących radnych, 16 glosami za, 0 przeciw i 3 
wstrzymującymi się przyjęła przedmiotową uchwałę z wynagrodzeniem ustalonym od 
dnia 14 grudnia 2010 r. zgodnie z przyjętym wcześniej wnioskiem.   
Uchwała Nr II/5/2010 stanowi zał. Nr 9 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr II/6/2010 stanowi zał. Nr 10 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr II/7/2010 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr II/8/2010 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/732/2010 Rady Miasta Racibórz 
            z dnia 27 października 2010 r. w sprawie stawek podatku od nieruchomości 
            w 2011 roku.

− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak wyjaśniła, że powodem zmiany uchwały 
podatkowej podjętej w październiku br. jest wejście w życie zmiany ustawy o podatkach i 
opłatach lokalnych w zakresie zapisu art. 5 ust.1 pkt 2 lit.d, który otrzymał nowe 
brzmienie, co z kolei wywołało konieczność nowelizacji ww. uchwały oraz jej 
załączników.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 19 głosujących radnych,  jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr II/9/2010 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2010 r. 

− Radny Roman Wałach poprosił o przedstawienia uzasadnienia dla przyjmowanych zmian 
w budżecie miasta.

− Skarbnik Miasta  Beata Koszowska – Gralak przedstawiła uzasadnienie dla podjęcia 
zmian budżetu miasta przewidzianych w projekcie uchwały jak również w autopoprawce 
dostarczonej radnym – zał. Nr 14 i 15.  

− Radny Ryszard Frączek zapytał skąd pochodzą oszczędności w rozdziale 757 – zadanie 
pn. obsługa długu publicznego.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto planowało zaciągnąć więcej 
pożyczek, których jednak nie zaciągnięto, stąd obsługa długu jest niższa.     

− Radny Ryszard Frączek uznał, że skoro miasto zaplanowało pożyczki to powinno je 
zrealizować, bo inaczej wygląda to na fikcyjne planowanie.

− Skarbnik Miasta  Beata Koszowska – Gralak wskazała, że miasto ma podpisane 
wieloletnie umowy kredytowe, jak i planuje nowe kredyty pod zadania zapisane w 
uchwale budżetowej. Dodała, że każda z tych umów ma zmienną stopę procentową, 
trudno jest więc przewidzieć ogólną kwotę obsługi długu. Zwróciła również uwagę, że 
plan wydatków miasta sięga kwoty 160 mln zł., więc kwota zmniejszenia planu w tym 
rozdziale choć znacząca jest kwotą w granicach błędu.      

− Radny Roman Wałach poprosił o krótki komentarz do planu dochodów w rozdziale 756 – 
dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od jednostek.

− Skarbnik Miasta  Beata Koszowska – Gralak  wyjaśniła, że kwota dochodu w zakresie 
podatku od osób prawnych jest planowana na podstawie wykonania z lat poprzednich, 
miasto nie pobiera tego podatku ale urzędy skarbowe, a  miasto otrzymuje tyle ile 
generalnie zarobią przedsiębiorstwa.  Dodała, że plan ten był jednym z najwyższych 
planów w ostatnich latach i z planowanych 3 mln zł prawdopodobnie uda się zrealizować 
2,6 mln zł. W zakresie podatku rolnego i podatku od nieruchomości przekazała, że zwykle 
dochodzi do dużych zmian pod kątem zmian klasyfikacji gruntów, więc mniejszy podatek 
rolny jest rekompensowany większym podatkiem od nieruchomości. Odnośnie 
rekompensat przekazała, że otrzymywane są one dwa razy w roku i dotyczą ZPCHR.  
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− Radny Ryszard Frączek zapytał czy mniejsze dochody w podatku od osób prawnych są to 
kwoty które nie wpłynęły z powodu zadłużenia.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że podatku tego miasto nie pobiera, a 
utrzymuję jedynie procentowy udział i zależy od sytuacji firm, które wykazują np. 
mniejszy zysk. Nie oznacza to jednak, że z osobami prawnymi źle się dzieje w mieście.  

− Radny Ryszard Frączek zapytał skąd wzięły się oszczędności w zadaniu związanym z 
TBS. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że przyczyną oszczędności jest to, że 
Raciborski TBS nie został ujęty na liście Banku Światowego, stąd też nie realizował 
zadania na ul. Przejazdowej, gdzie planowany był kredyt i gdzie w związku z tym 
pozostała planowana kwota podniesienia kapitału.

− Radny Ryszard Frączek zwrócił uwagę, że różnice w tempie budowy budynków TBS i 
budynków Spółdzielni Mieszkaniowej.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wszystkie mieszkania TBS są zasiedlone, 
a budynek który porównuje radny nie jest budynkiem TBS.    

− Radny Ryszard Frączek zapytał o wydatki na gospodarkę komunalną i ochronę 
środowiska.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że zmniejszenia wydatków związane są ze 
środkami na kompostownię, której główny ciężar finansowania będzie ponoszony w roku 
przyszłym. Dodał, że opóźnienia związane są m.in. z dużymi w tym roku opadami 
deszczu i dodatkową potrzebą odwodnienia terenu. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi braku chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką.

Rada przy 20 głosujących radnych,  15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. 
Uchwała Nr II/10/2010 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego Pani 
            Łucji B.

− Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wyjaśnił, że Pani Łucja B. zwróciła się o 
zmianę planu zagospodarowania przestrzennego interpretując to w ten sposób, że obecny 
plan narusza jej interes prawnego. Urząd Miasta tego poglądu nie podziela, w związku z 
tym jedyną formą jest więc wezwanie Rady do usunięcia naruszenia, a gdy Rada odmówi 
zmiany planu to sprawa trafia do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Dodał, że w 
poprzedniej kadencji sprawa ta była poruszana i dotyczy terenu w rejonie ulicy 
Mariańskiej i Starowiejskiej. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że kilka dni temu nadzór prawny urzędu 
wygrał w sądzie administracyjnym sprawę dotyczącą procedury zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w dzielnicy Studzienna. 

− Radny Ryszard Frączek uznał, że tego typu ważne sprawy powinny najpierw trafić na 
komisje aby radni mogli się z nimi bardziej zaznajomić. W związku z powyższym 
poprosił o wycofanie tego projektu uchwały z porządku sesji i skierowanie go najpierw na 
komisje. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zwrócił uwagę na okres w jakim Rada ma zająć 
stanowisko. Uznał, że jeśli okres ten minie, to w zasadzie to stanowisko będzie już 
nieistotne. Dodał, że sprawa jest znana i dotyczy ograniczeń dla obiektów 
wielkopowierzchniowych, które zostały zniesione przez Wojewodę np. w centrum, a 
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utrzymane w dzielnicy Stara Wieś. Wskazał, że jeśli sąd uzna skargę to zniesie te 
ograniczenia pozostawiając resztę planu bez zmian, sama zaś procedura zmiany mogłaby 
trwać i dwa lata. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że urząd jest w trakcie procedury uchwalanie 
nowego planu zagospodarowania przestrzennego, który będzie znosił te wszystkie 
ograniczenia. Poprosił również aby radny Ryszard Fraczek dookreślił czy jego prośba o 
wycofanie uchwały z porządku sesji jest formalnym wnioskiem.

− Radny Tomasz Kusy uznał, że sprawa nie jest prosta i może spowodować dalsze 
roszczenia wobec gminy w przyszłości. Dodał, ze radni powinni mieć więcej czasu na 
zapoznanie się z tematem dlatego też zgłosił wniosek aby zdjąć tą uchwałę z porządku 
obrad dzisiejszej sesji i przekazać co najmniej do komisji branżowej.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zdjęcie tej uchwały z porządku znaczyć 
będzie tyle samo co przegłosowanie tej uchwały na tak.  

− Radny Ryszard Frączek uznał, że problem nie jest po stronie intencji uchwały ale w tym, 
że radnym przedstawia się uchwałę i zmusza do decydowania w sprawie, z którą nie mieli 
okazji się zaznajomić. W związku z powyższym poprosił aby przegłosować wniosek jego 
i radnego Tomasa Kusego.   

− Radny Robert Myśliwy zapytał czy był problem aby dołączyć do tej uchwały jakiś szerszy 
materiał informacyjny. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sam wniosek strony jest kilkuzdaniowy, 
wzywający Radę do zmiany planu, i w przeciwnym wypadku informujący o zgłoszeniu 
skargi do sądu. Wskazał również, że komisje z oczywistych względów nie mogły się 
odbyć.

− Radny Tomasz Kusy wskazał, że być może wniosek ma kilka zdań, jednakże sprawa to 
cały segregator pism. Uznał więc, że Prezydent Miasta mógł przedstawić szerszą 
informację radnym.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że bez względu na wielkość korespondencji, 
wiedza urzędu nie jest większa niż to co zostało dzisiaj przekazane radnym. Dalej uznał, 
że najlepszym rozwiązaniem dla tego sprawy  jest WSA w Gliwicach i aby ta sprawa tam 
dotarła potrzebna jest przegłosowanie tej uchwały bądź też wycofanie jej, bo skutek może 
być taki sam. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji w pierwszej 
kolejności poddał pod głosowanie wniosek radnego Tomasza Kusego o zdjęcie uchwały z 
porządku obrad dzisiejszej sesji, a następnie samą uchwalę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 7 glosami za, 11przeciw i 2 wstrzymującymi się 
odrzuciła powyższy wniosek.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 10 glosami za, 0 przeciw i 10 
wstrzymującymi się przyjęła przedmiotową uchwałę.   
Uchwała Nr II/11/2010 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

                
Ad 13. Uchwała w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania
            Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego
            funkcjonowania.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w stosunku do uchwały podjętej przez 
Radę na ostatniej sesji poprzedniej kadencji różni się ona jedynie tym, że dodano zapis o 
konieczności publikacji jej w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego. Dodał, że 
podobna sytuacja ma miejsce w przypadku kolejnej uchwały w porządku sesji.
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− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi braku chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką.

Rada przy 20 głosujących radnych,  16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr II/12/2010 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie określenia trybu powoływania członków Raciborskiej Rady
            Działalności Pożytku Publicznego oraz jej organizacji i trybu działania.

− Radny Piotr Dominiak zapytał w jaki sposób będą wybierani przedstawiciele organizacji 
pozarządowych do tej rady. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że będą to jego decyzje, trudno jest bowiem 
znaleźć klucz rozwiązujący ten problem. 

− Radny Piotr Dominiak uznał, że warto więc uszczegółowić ten punkt zasad.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że z praktyki jest przeciwny wielkiemu 

uszczegółowianiu tego typu zapisów. Zaproponował więc aby przyjąć to w 
dotychczasowej formie, a w przypadku wystąpienia problemów w tej materii do tematu 
zawsze będzie można wrócić.

− Radny Piotr Dominiak zapytał czy jakieś organizacje zgłosiły już swoich przedstawicieli.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że na chwilę obecna jeszcze nie. 
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi braku chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką.
Rada przy 19 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr II/13/2010 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poprosił Prezydenta Miasta o przedstawienie informacji w 
temacie nowych taryf za wodę i odprowadzanie ścieków.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przedłożona radnym informacja o nowych 
taryfach dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków  – 
zał. Nr 20 jest sprawą istotną. Dalej wskazał, że ZWiK Spółka z o.o. przedłożył wniosek 
o zatwierdzenie taryf w dniu 22 października 2010 r. Zgodnie z zapisem ustawy Rada 
podejmuje uchwałę o zatwierdzeniu taryf w terminie 45 dni od dnia złożenia wniosku, a 
jeśli Rada nie podejmie uchwały to po upływie 70 dni taryfy zweryfikowane przez 
Prezydenta Miasta wchodzą  w życie. Dodał, że w wymaganym terminie Rada ani nie 
zatwierdziła taryf, ani ich nie odrzuciła, a nawet gdyby je odrzuciła to zgodnie z ustawą 
taryfy te w przedłożonym kształcie weszłyby w życie. Wskazał, że materiał dostarczony 
radnym zawiera projekt uchwały Rady w tym względzie, który jednak nie został 
wcześniej przekazany i poddany pod głosowanie gdyż na pierwszej sesji w dniu 1 grudnia 
br. nie mogły być rozpatrywane merytoryczne uchwały. Wskazał również, że materiał ten 
zawiera również zasady kształtowania się poziomu taryf przyjęte w 2007 r. Dodał, że 
łącznie biorąc woda i ścieki stanowią już pokaźną kwotę, jedną z najwyższych w Polsce, 
przy czym Racibórz jest jednym z nielicznych gmin, które zakończyły już proces 
gospodarki wodno – ściekowej, czyli modernizację oczyszczalni i kompleksową budowę 
kanalizacji, stąd też obecnie występują jeszcze większe skoki cen, natomiast po roku 2014 
ceny zaczną nieco spadać. Wskazał również, że zobowiązano jednocześnie ZWiK do 
szukania innych źródeł dochodów. Obecnie więc trwa akcja przeglądania stanu przyłączy 
do kanalizacji, prowadzone są kontrole i wzywa się mieszkańców do zawarcia umów na 
odprowadzenie ścieków. Dodał, że ogólnie wśród mieszkańców jest tendencja 
oszczędzania wody co dla zakładu jest o tyle niekorzystne, że większość kosztów stałych 
nie da się już obniżyć.     
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Ad 15. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radny Robert Myśliwy przedstawił następujące zapytania:
1) zapytał czy fragment drogi i  przejazd przy ul. Łąkowej to zadanie już zakończone i 

odebrane. Dodał, że ma sygnały od użytkowników tej drogi, że jadąc od strony Rafako 
po prawej stronie na złączu dwóch asfaltów (nowego i starego) jest wyrwa, która robi 
się coraz większa,

2) zapytał co dzieje w sprawie mieszkańców Nowych Zagród, którzy interweniowali w 
związku z podnoszącym się poziomem wód gruntowych, jakie też jest oficjalne 
stanowisko urzędu miasta odnoszące się do przedłożonej w tej sprawie ekspertyzy. 

− Radny Tomasz Kusy przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) przekazał, że do dzisiaj nie otrzymał obiecanego przez Prezydenta Miasta wyroku w 

sprawie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dotyczącego terenu w 
dzielnicy Studzienna,
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wspomniany wyrok został 

przekazany radnemu na sesji, na której o niego prosił, 
2) odnosząc się do sprawy odszkodowań dla rolników zapytał jak to się stało, że miasto 

musiało wydać środki finansowe OPS, zamiast środków, które można było otrzymać z 
budżetu państwa poprzez wojewodę. Następnie wskazując na przypadek odwołania się 
od decyzji OPS do Samorządowego Kolegium Odwoławczego zapytał czy Prezydent 
Miasta przeanalizował całą tą sytuację tak aby na przyszłość nie wystąpiły przypadki, 
że osoby zostają bez pomocy, 

3) zwrócił uwagę na sposób odśnieżania na ul. Markowickiej, gdzie chodniki zasypane są 
śniegiem po obu stronach drogi. Dodał, że obowiązek odśnieżania tam chodników 
spoczywa na mieście, wskazał też, że niewielki odcinek chodnika przylegający do 
Castoramy został odśnieżony z tym, że śnieg ten w formie pryzmy został 
pozostawiony  w poprzek chodnika na granicy terenu OSiR-u. Radny poprosił aby 
przynajmniej jedna strona chodnika została tam odśnieżona. Zapytał też czy śnieg w 
Raciborzu jest już wywożony.    

− Radny Roman Wałach przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w nawiązaniu do interpelacji radnego Roberta Myśliwego w sprawie remontu drogi 

Łąkowa – Dąbrowszczaków wyjaśnił, że chodzi o wyjazd w kierunku ul. Łąkowej 
gdzie odcinek wyremontowany w zeszłym roku łączy z odcinkiem wyremontowanym 
w tym roku na rożnym poziomie. Dodatkowo wskazał, że dalej pozostaje problem ze 
skrętem w ul. Kościuszki zwłaszcza dla samochodów ciężarowych. Radny uznał, że 
aby w tym miejscu był bezpieczny chodnik to nie ma innego wyjścia jak dokonanie 
uzgodnień z Telekomunikacją w sprawie przekładki telekomunikacyjnej,

2) w nawiązaniu do informacji ze spotkania z rolnikami przekazał, że należy również 
pomyśleć o rolnikach, którzy dzierżawią od RZGW pola w czaszy zbiornika, gdzie 
woda w czasie powodzi zalewa te pola, tak że nie ma plonów a jest strata, a za 
dzierżawę tą muszą płacić. Dlatego też poprosił o podjęcie przez Prezydenta Miasta 
rozmów z zarządcą gruntów aby ten zrezygnował z tej dzierżawy,

3) zwrócił uwagę na sprawę lepszego przygotowania Lasu Obora pod sporty zimowe 
poprzez przygotowanie tras do narciarstwa biegowego oraz odnowienie toru 
saneczkowego tak aby były tam odpowiednie podejścia,

4) poprosił o likwidację dwóch zapadnięć w ciągu ul. Hulczyńskiej, jednego na 
wysokości torowiska, drugiego na wysokości przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu 
z ul. Bojanowską,

5) w zakresie połączeń PKP przekazał, że ma informację, że Rybnik zamierza starać się o 
uruchomienie połączenia kolejowego z Warszawą zapytał więc czy Racibórz też 
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będzie mógł liczyć na bezpośrednie połączenie ze stolicą,
6) w zakresie nieruchomości gruntowych PKP poprosił o przygotowanie wykazu 

gruntów, które miasto chce przejąć od PKP oraz informacji jaki jest postęp w tych 
sprawach,

7) wskazał na niebezpieczny przejazd kolejowy na ul. Stawowej, który ze względu na 
nachylenie podjazdu zimą jest szczególnie niebezpieczny. Dodał, że w tej sprawie 
odbyło się już spotkanie, z którego wynikała informacja o alternatywnej drodze, 
niemniej dalej w tym miejscu dochodzi do niebezpiecznych zdarzeń. W związku z 
powyższym zapytał co w tej sprawie udało się zdziałać.             

− Radny Dawid Wacławczyk przedstawił dwie następujące interpelacje:
1) chwaląc Prezydenta Miasta za zmiany w zakresie Jarmarku Bożonarodzeniowego na 

Rynku poprosił aby zmiany te nie traktować jako finalny sukces ale jako pierwszy 
etap zmian. W tym miejscu zaproponował aby jarmark ten mógł przerodzić się w 
jarmark historyczno – regionalny będący atrakcją turystyczną, co wymaga jednak aby 
w domkach tych nie odbywał się jedynie tradycyjny zwyczajny handel ale aby np. w 
domkach udostępnianych przez Urząd Miasta były dostępne artykuły bardziej 
regionalne. Zapytał też na jakich zasadach miasto dzierżawi teren pod tego rodzaju 
handel na Rynku, czy będzie można renegocjować te warunki aby w przyszłości 
skłonić handlujących do zmiany asortymentu. Zaproponował też aby w przyszłości 
tradycyjny handel świąteczny odbywał się na Placu Dominikańskim a na Rynku 
pozostawić jedynie ten jarmark historyczno – regionalny. Radny uznał również, że 
jako miasto historyczne Racibórz ma szansę na najciekawszy tego typu jarmark na 
Śląsku,

2) w zakresie działalności RCK zgłosił wniosek aby mieszkańcom umożliwić szerszy 
dostęp do zakupu biletów na imprezy odbywające się w RCK, tzn. aby bilety te można 
było zakupić zarówno w kasie RCK na ul. Chopina jak również w punkcie 
informacyjnym RCK na Rynku, a także w kasie DK Strzecha.        

− Radny Ryszard Frączek przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) odnosząc się do sprawy podłączeń do wybudowanej sieci kanalizacyjnej przedstawił 

propozycję abolicji dla mieszkańców którzy jeszcze nie podłączyli się do sieci, w ten 
sposób aby określić kary ale aby dać też określony czas na podłączenie się, gdyż jak 
radny uznał nie chodzi o to aby kogoś karać ale o to aby jak najwięcej osób 
podłączyło się do kanalizacji,

2) zwrócił uwagę na potrzebę odśnieżenia drogi w kierunku Ocic, gdzie ludzie brną w 
zaspach,

3) zaproponował też aby jak to już bywało w latach poprzednich zawrzeć z osobami 
fizycznymi – rolnikami umowy na wywóz śniegu z miasta,

4) poprosił  informację w sprawie planowanej przystani na Odrze,
5) w związku z zimą poprosił o zabezpieczenie górki przy Al. Jana Pawła II tak aby 

ułatwić korzystającym z niej dzieciom i nieraz dorosłym wchodzenie na nią,
6) poprosił o przygotowanie informacji o zadłużeniach przedsiębiorców wobec miasta w 

zakresie  podatku od nieruchomości, 
7) zaproponował aby Prezydent Miasta na wzór spotkania noworocznego przygotował 

spotkanie z pracodawcami i przedsiębiorcami albo aby takie spotkania organizować 
stale, np. raz na kwartał,

8) na koniec zaprosił radnych na dwa ważne wydarzenia:
- Koncert Piosenki Wojennej w DK Strzecha w dniu 17 grudnia br. o godz. 17.30,
- Opłatek Stowarzyszenia Rodzin Katolickich w Klubie Przystań w dniu 21 grudnia o 
godz. 17.00.   
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− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał odpowiedzi na następujące interpelacje i 
zapytania radnych:
− odnośnie interpelacji radnego Roberta Myśliwego:

1) przekazał, że remont przejazdu i drogi przy ul. Łąkowej nie jest jeszcze 
zakończony, a wszystkie niedogodności będą usunięte jak tylko aura na to 
pozwoli, za wyjątkiem większego złagodzenia wyjazdu z ul. Łąkowej, właśnie ze 
względu na studzienki telekomunikacyjne, jak i brak posiadania terenu 
przyległego,

2) odnośnie wysokiego poziomu wód gruntowych w dzielnicy Nowe Zagrody 
przekazał, że miasto posiada już ekspertyzę, a ZWiK w międzyczasie sprawdził 
prawie wszystkie nieruchomości,     
− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że ekspertyza 

hydrologiczna tak naprawę w sposób niejednoznaczny określa kto jest winny 
temu, że woda gruntowa jest tam wysoka. Dodał jednocześnie, że ZWiK czyni 
próby skontaktowania się z prof. Kowalczykiem z Uniwersytetu Śląskiego, 
który mógłby do tego uczynić koreferat. Wskazał, że po przejściu przez 
pracowników ZWiK ok. 130 budynków, tylko w 8 piwnicach zastano wodę, i 
to wcale nie obok siebie, co wskazuje, że teoria sugerująca, że wysoki stan 
wody jest powodem zmniejszonej eksploatacja ujęcia nie jest jednoznaczna. 
Dodał, że w tej materii podjęto też rozmowy z firmą Izoserwis z Raciborza 
celem zbadania przyczyn tego zjawiska. Miasto planuje również założenia 
kilku pirometrów dla zobrazowania, jak kształtują się stosunki wodne w 
mieście, gdyż sygnały o występowaniu wysokiej wody gruntowej pojawiły się 
także w innych dzielnicach. Dalej wskazał, że w pozwoleniu wodno – 
prawnym nie ma zapisów mówiących o niezbędnych czynnościach zakładu na 
wypadek zaprzestania eksploatacji złoża wody.  Kończąc podkreślił, że z 
ekspertyzy jednoznacznie nie wynika przyczyna wysokiego poziomu wód.      

− odnośnie interpelacji radnego Tomasza Kusego:
1) w sprawie odszkodowań dla rolników przekazał, że zasiłek, który wypłaca miasta 

w miesiącu grudniu to zasiłek z uwagi na trudną sytuację materialną tych rodzin i 
nie jest wypłacany zamiast jakiejkolwiek pomocy rządowej. Wskazał, że ten 
dodatkowy zasiłek przysługuje każdemu, kto poniósł straty ze względu na różne 
zjawiska, w tym wypadku była to powódź. Dodał, że wszyscy rolnicy, którzy 
ponieśli starty w wysokości 30% posiadanego areału otrzymali pomoc rządową.
− Radny Tomasz Kusy wskazał, że urząd miasta do rozliczeń przyjął areał, co 

jest niezgodne z tym co powinno być przyjęte. Dodał, że powinno się 
sprawdzić dlaczego rolnicy mieli pretensje i dlaczego odmówiono im pomocy. 
Wskazał, że przepisy nie mówią o areale ale o starcie w produkcji. 

Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że te kwestie wcześniej nie były mu 
zgłaszane przez rolników, więc wyjaśni to teraz. Dodał, że wie tylko o jednym 
gospodarzu, który złożył odwołanie, na co nie ma jeszcze decyzji SKO. 
− Radny Tomasz Kusy zwrócił uwagę na przepisy, które mówią o wyliczeniu 

straty a nie o hektarach. Uznał więc ze popełniono błąd w stosunku do 
wszystkich osób, którym odmówiono pomocy. 

Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że problem może dotyczyć jednego 
gospodarstwa na kilkadziesiąt, a sprawa ta może zostać załatwiona pozytywnie ale 
z innego względu. W zakresie informacji, że straty mają zostać wyrażone w 
pieniądzach a nie w areale przekazał, że przyjrzy się jeszcze tym zasadom. Dodał, 
że w przypadku rolników, którzy wykazali operat szacunkowy to pomoc rządowa 
została im wypłacona, a gmina udziela niezależnego zasiłku.
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− Radny Tomasz Kusy wskazał, że do niego zgłaszało się więcej rolników, 
którym odmówiono pomocy rządowej, odmowa ta jednak następowała nie na 
zasadzie decyzji ale poprzez informacje, że gdy nie ma 30% areału to nie ma 
po co składać wniosku. Dodał, że postara się nawiązać kontakt z tymi właśnie 
osobami. 

Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sprawdzi te informacje. Dodał 
jednak, że urząd robi tyle ile jest wstanie zrobić w tej chwili. Żądania rolników są 
jednak wysokie, gdyż zwracają się oni o niezliczoną ilość wapna i materiału 
siewnego, tj. pomocy której gmina udzielić nie może.

2) w sprawie odśnieżania ul. Markowickiej przyznał racje radnemu, uznając że 
chodnik po jednej stronie nie przylega do posesji prywatnych. Wskazał jednak, że 
wielu mieszkańców odśnieża chodniki, które oddzielone są od posesji pasem 
zieleni. Dodał, że sytuacja jest trudna gdyż jest dużo śniegi a pługi jeżdżą na tyle i 
mogą i odśnieżają dość dobrze więc póki co żadnego paraliżu miasto nie przeżyło. 
W tym miejscu zaapelował do mieszkańców o pomoc, gdyż służby miasta 
zwyczajnie nie są wstanie temu zadaniu w tej chwili podołać. Faktem również jest 
to, że PK inną miarę przykłada do dzielnic, mając przekonanie, że na dzielnicach 
mieszkańcy radzą sobie sami. Uznał, jednak, że powinna zrobić to gmina i w 
związku z tym przekazał, że zwróci na to uwagę. Dodał, że póki co nie podjął 
jeszcze decyzji co do wywożenia śniegu z terenów miejskich, a co do innych 
zarządców to nie będzie się wypowiadał. Wyznaczono tylko tereny gdzie śnieg ten 
będzie można wywozić, są to: stare zbiorniki pościekowe na terenie oczyszczalni 
ścieków. Wskazał również, że koszty związane z wywożeniem śniegu są dość duże 
i póki można to miasto chce tego uniknąć.  

− odnośnie interpelacji radnego Romana Wałacha:
1) w sprawie terenów rolnych w granicach obwałowań przekazał, że terenów tych 

nie można użytkować bezumownie ani ich użyczać. Rolnicy na tym terenie sami 
ponoszą ryzyko wiedząc, że tereny te zalewane są w pierwszej kolejności. Dodał, 
że gmina stara się zamieniać te tereny rolnikom. Większość też terenów 
zalewowych są to tereny skarbu państwa, którymi zarządza RZGW, który nie 
może rozdysponowywać ich bezumownie.
− Radny Roman Wałach wskazał, że dużo mówi się o pomocy miasta i pomocy 

państwa, a w tym przypadku jest właśnie zapotrzebowanie na taką pomoc. 
Uznał, że jeżeli istnieje jakikolwiek mechanizm to należy go wykorzystać.

Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wszystkich rolników, którzy 
wystąpili o pomoc, a których pola zostały w tym roku zalane, miasto zwolniło z 
podatku od nieruchomości.  Uznał, że nie można prawdopodobnie stosować 
ogólnego zwolnienia z podatku rolnego gruntów na terenach zalewowych. W 
stosunku zaś do terenów, które RZGW wykupiło, a rolnicy dalej je użytkują na 
zasadzie dzierżawy to przekazał, że RZGW podobnie jak miasto może rozważyć 
zastosowanie ulgi. Zwróci się w tej sprawie do RZGW ale nie sądzi aby RZGW 
miało prawo inaczej rozdysponować ten grunt jak tylko w formie dzierżawy. 

2) w sprawie uprawiania sportów zimowych w lesie Obora przekazał, że istniejący 
tam tor saneczkowy został dwa lata temu wyremontowany i można z niego 
korzystać. W zakresie wyciągu przekazał, że na Radzie była już rozmowa na ten 
temat, wskazał na ogromne koszty tego przedsięwzięcia. W odniesieniu do 
narciarstwa biegowego, to przekazał, że ludzie biegają na nartach po polach i 
biegają też po lesie Obora, którego trasy są udostępnione,

3) w sprawie zapadnięć w ciągu ul. Hulczyńskiej przekazał, że temat ten zostanie 
zgłoszony zarządcy drogi,

12



4) w sprawie połączeń PKP przekazał, że Rybnik jak i Racibórz podejmowały już 
próby przywrócenia połączenia kolejowego z Warszawą. Uznał, że większa szansa 
na to będzie gdy pociąg ten będzie już kursował z Rybnika. Póki co rolą miasta 
jest monitorowanie sytuacji i przypominanie tematu. Wskazał, że odpowiedź PKP 
jest zawsze taka sama aby zapłacić za połączenie, podobnie też było z likwidacją 
kasy. Dla przykładu podał również sprawę przejazdu na ul. Łąkowej. Dodał, że 
miasto nie będzie rezygnować ze starań o to połączenie, nie zamierza jednak za 
PKP ponosić kosztów  organizacji transportu kolejowego..       

5) w sprawie nieruchomości gruntowych PKP przekazał, że radny otrzyma na piśmie 
informację o prowadzonych rozmowach z PKP w sprawie przejęcia dworca i 
terenu obok, a także terenu starego torowiska w Studziennej,

6) w sprawie przejazdu kolejowy na ul. Stawowej przekazał, że odpowiedź radnemu 
zostanie udzielona na piśmie po sprawdzeniu stanu sprawy.  

− odnośnie interpelacji radnego Dawida Wacławczyka: 
1) w sprawie jarmarku na Rynku przekazał, że miasto małymi krokami stara się robić 

w tym względzie postępy, nie dopuszcza się więc aby na jarmarku pojawiła się 
tylko tzw. chińszczyzna, czy też aby było to zwykłe targowisko. Dlatego też 
dopuszczono tam handel różnymi rodzaju ozdobami świątecznymi, uruchomiono 
też  10 stoisk na specjalnych warunkach, gdzie przedsiębiorca nie ponosi za nic 
opłat, a prowadzi sprzedaż produktów regionalnych czy typowo związanych z 
jarmarkiem (np. wino grzane, ciepłe pączki).  Wskazał w tym miejscu na 
możliwości nabywcze raciborzan i tym samym brak możliwości konkurowania z 
Krakowem czy Wrocławiem. Dodał również, że miasto musi określać granicę w 
dotowaniu tego rodzaju imprez, w tym przypadku są to środki na promocję miasta. 
Uznał, że jeżeli zachowa się równowagę pomiędzy ilością środków poniesionych 
na organizację kiermaszów, a skutkiem jaki się osiąga to jest to dobry kierunek. 
Dodał, że ten rok to pokarze, a być może w przyszłym będzie można zaryzykować 
jeszcze więcej,

2) w sprawie kasy w RCI przekazał, że obsługa kasy kosztuje, zorientuje się jednak w 
jaki sposób są sprzedawane bilety RCK i dlaczego tych biletów nie można nabyć 
w RCI. Odpowiedź radnemu zostanie udzielona na piśmie.        

− odnośnie interpelacji radnego Ryszarda Frączka:
1) w sprawie abolicji za odbiór ścieków przekazał, że taka abolicja jest prowadzona. 

Decyzje wydawane przez ZWiK przywołują do porządku i wyznaczają termin na 
podłączenie się do kanalizacji. Gdy więc ktoś termin dotrzyma to obchodzi się bez 
sankcji. W wyjątkowych sytuacjach ZWiK może wyrazić zgodę na przesunięcie 
terminu gdy uzasadni się przyczynę zwłoki np. niekorzystnymi warunkami 
atmosferycznymi. Dodał, że karanie może więc dotyczyć tylko sytuacji, gdy ktoś 
uporczywie uchyla się od tego obowiązku,

2) w sprawie odśnieżania ul. Opawskiej w stronę Ocic przekazał, że będzie ona 
odśnieżana. Dodał, że ZDW nie skropił na czas tego odcinka solanką i teraz 
pozostała tam warstwa lodu, chodnik został już raz odśnieżony i niebawem ma 
zostać odśnieżony drugi raz,

3) w sprawie przystani na Odrze przekazał, że żadnych nowych informacji nie ma do 
przedstawienia radnym. Dodał, że wniosek do RPO na budowę bulwarów nie 
obejmował przystani, dlatego, że stanowiła ona za duży koszt. Póki co jednak 
bulwary są wykonywane z własnych środków i w przypadku uzyskania 
dofinansowania, ta zwolniona część środków może zostać przeznaczona na coś 
dodatkowego, może na przystań, a może też na potrzebne boisko o sztucznej 
nawierzchni,
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4) w sprawie górki naprzeciwko Kościoła Matki Bożej przekazał, że miasto nie może 
na każdej górce przygotowywać infrastruktury. Uznał, że w tym wypadku i sami 
rodzice mogą się skrzyknąć i z takim podejściem ze sznurka sobie poradzić,

5) w sprawie zadłużenie w podatku od nieruchomości informacja ta po sprawdzeniu 
zostanie przekazana radnemu na piśmie. Dodał, że każdy wniosek o rozłożenie na 
raty bądź umorzenie jest szczegółowo analizowany przez służby finansowe. 
Wskazał również, że w zakresie rozłożenia na raty to chyba w 100% wnioski 
zostają pozytywnie rozpatrzone,

6) w sprawie spotkań z przedsiębiorcami przekazał, że takie spotkania odbywa dość 
często, spotyka się więc kilka razy w roku z Raciborską Izbą Gospodarczą, 
spotyka się z Cechem Rzemiosł Różnych, spotyka się też z grupami kupców, 
którzy kontakt swój utrzymywali również z radnymi. Dodał, że spotyka się też 
indywidualnie z przedsiębiorcami, gdy więc dalej będzie taka wola to spotkania 
takie nadal będą prowadzone. 

                    
Ad 16. Zakończenie obrad. 

− Przew. RM Tadeusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 1650.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
    Tadeusz Wojnar

14


